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Abstract

This final year project focuses on the identification and performance evaluation of Safety/En-
vironnement Critical elements (E/SCE) in industrial installations. The developed methodology
incorporates quantitative tools for objective and reproducible evaluation of E/SCE perfor-
mance. Applied to the SP1 pumping station, this study demonstrates the effectiveness of the
proposed methodology in preventing major accidents and reducing environmental impacts. The
results emphasize the importance of E/SCE in industrial risk management, providing a robust
methodological framework adaptable to various industrial installations.

Keywords : Industrial Risks - E/SCE - Major accidents - Performance- Methodology.

Résumé

Ce mémoire de fin d’études porte sur lidentification et 'évaluation de performance des Elé-
ments Importants pour la Sécurité et pour ’Environnement (EIPS/E) dans les installations
industrielles. La méthodologie développée integre des outils quantitatifs pour une évaluation
objective et reproductible des performances des EIPS/E. Appliquée a la station de pompage
SP1, cette étude démontre 'efficacité de la méthodologie proposée pour prévenir les accidents
majeurs et réduire les impacts environnementaux. Les résultats soulignent 'importance des
EIPS/E dans la maitrise des risques industriels, offrant un cadre méthodologique solide adap-
table a diverses installations industrielles.

Mots clés : Risques Industriels - EIPS/E - Accidents majeurs - Performance - Methodologie.
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